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Protokół Nr BRM.0012.2.6.2021 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

w dniu 26 maja 2021 roku  

Spis treści 
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b) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii 
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c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do Związku Miast Polskich
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e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia wykonywania 

zadań własnych Gminy Olecko Towarzystwu Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. z 
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Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności w 

załączeniu. 

Posiedzeniu Przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 
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Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia, i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

2. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub nieudzielenie wotum 

zaufania z tego tytułu. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wnioski Komisji.  

Zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad i omówienie punktu 3 – Zaopiniowanie projektów 

uchwał na sesję Rady Miejskiej jako pierwszy, a następnie zrealizować kolejne punkty. 

Innych uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia po zmianach. 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

a) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

Kierownik Wydziału Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia, i Bezpieczeństwa – 

Ewa Zalewska-Drozd 
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omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 

b) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu strategii 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii. 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do Związku Miast Polskich 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zaznaczył, iż popiera pomysł wstąpienia do związku i zapytał, czy jednocześnie będzie 

podejmowana uchwała o wystąpieniu gminy z Unii Miasteczek Polskich. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że składka członkowska została opłacona do końca roku i jego zdaniem warto 

wrócić do dyskusji przed konstruowaniem projektu budżetu na przyszły rok. W jego ocenie 

warto być w związku, który zrzesza więcej samorządów. Składki członkowskie są 

przeznaczane głównie na różnego rodzaju analizy, które są bazą danych dla samorządów.  

Członek Komisji – Wacław Olszewski 
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stwierdził, że skoro składka opłacona, to proponuje, by we wrześniu podjąć uchwałę o 

wystąpieniu z UMP. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

jego zdaniem gmina powinna zrezygnować z członkostwa w UMP i nie wstępować do ZMP 

oraz nie płacić składek członkowskich, bo nie warto, gdyż związek bardzo politykuje. Zapytał, 

ile wynosi roczna składka w związku.  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że wysokość składki jest zależna od ilości mieszkańców miasta. Na dziś 

wyniosłaby ok. 5.600,00 zł.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

stwierdził, iż po to związek zrzesza samorządy, by miały większą siłę przebicia w rozmowach 

z rządem, w ramach swoich struktur ma możliwość negocjacji. Prognozuje się, że gmina w 

ramach Nowego Polskiego Ładu z podatku PIT straci ponad 1 mln zł, ale nie wiadomo, co 

samorządy otrzymają w zamian. 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

wtrącił, że każda organizacja zrzeszająca samorządy posiada przedstawiciela w Komisji 

Wspólnej Rządu i Samorządu. Wszystkie projekty ustaw dotyczące działalności samorządu są 

najpierw omawiane na posiedzeniach tej komisji. Zatem związek ma wpływ na kształt 

przepisów prawnych. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

stwierdził, że jeśli związek wywalczy coś, to dla wszystkich, bo prawo obowiązuje w całym 

kraju, a głos takiej małej gminy nie będzie brany pod uwagę. 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za, 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do Związku Miast 

Polskich. 
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d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko oraz 

warunków i zasad korzystania z przystanków 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, które przystanki są nowe. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, iż w uchwale został ujęty przystanek przy Placu Wolności, który faktycznie już 

istniał na wysokości centralnego placu w mieście, na Osiedlu Lesk, w Olszewie, Dobkach, 

Rosochackich, Kukowie i Dzięgielach Oleckich.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wskazał, iż pojazdy niezależnie jakiego przewoźnika mogą zatrzymać się jedynie tam, gdzie 

jest wyznaczony przystanek uchwałą rady.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

na prośbę mieszkańców Olszewa zgłosił wniosek o ustawienie przystanku we wsi przy terenie 

rekreacyjnym lub przesunięcie jednego z już utworzonych przystanków. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wskazał, że warto zasięgnąć opinii sołtysa, bo w Olszewie są przystanki. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

zwrócił uwagę, że w Olszewie przebiega droga powiatowa i konieczna jest zgoda zarządcy. 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

prosił o ustawienie ławeczki na przystanku przy ul. Leśnej.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Olecko oraz warunków i zasad korzystania z przystanków. 
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e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia wykonywania zadań 

własnych Gminy Olecko Towarzystwu Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. z 

siedzibą w Olecku 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia 

wykonywania zadań własnych Gminy Olecko Towarzystwu Budownictwa Społecznego Sp. z 

o.o. z siedzibą w Olecku. 

f) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Olecka do ustalenia cen i opłat 

za usługi cmentarne 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Burmistrza Olecka do ustalenia cen i opłat za usługi cmentarne. 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, na jakim etapie jest budowa boiska przy Szkole Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że został już wyłoniony wykonawca w drodze przetargu, który ma 7 miesięcy 

na wykonanie inwestycji. Niebawem wykonawca rozpocznie roboty budowlane. 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jaki jest ostateczny koszt zadania. 
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż przebudowa boiska wielofunkcyjnego po rozstrzygnięciu przetargu będzie 

kosztować ok. 1,5 mln zł. Zadanie obejmuje głęboką modernizację. Przetarg wygrała firma z 

Radziejowa. 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

upewnił się,  że w ramach zadania budowa lodowiska nie została przewidziana. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że na budowę lodowiska przy ośrodku sportu z zadaszeniem jest oddzielny plan. Na 

przebudowę boiska gmina pozyskała dofinansowanie z Ministerstwa Sportu  i Turystyki w 

kwocie 850.000,00 zł. Część kosztów nie była kwalifikowana.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy na budowę świetlicy wiejskiej w Możnych gmina pozyska dofinansowanie ze 

środków zewnętrznych. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, iż jest wydane pozwolenie na budowę świetlicy, które jest ważne 3 lata. Mieszkańcy 

sołectwa przeznaczyli  na to zadanie środki funduszu sołeckiego i jednocześnie zadeklarowali 

swoją pracę przy budowie. Gmina traktuje to jako wkład własny. Ponadto na to zadanie 

zostaną wydatkowane środki z inicjatywy lokalnej. Zaplanowano budowę świetlicy o 

powierzchni około 100 m2 bez mieszkań socjalnych. Zadanie będzie 3-letnie, gmina 

zabezpiecza środki na zakup materiałów. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wtrącił, że w wieloletniej prognozie finansowej ujmuje się maksymalną wartość 

kosztorysową zadania.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 

Jeden członek Komisji nie brał udziału w głosowaniu. 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2032 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
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omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 

Jeden członek Komisji nie brał udziału w głosowaniu. 

Projekt stanowiska w sprawie incydentu, który miał miejsce podczas posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku w dniu 20 kwietnia 2021 r. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odczytał projekt stanowiska. Poinformował, iż na posiedzeniu Komisji Oświaty padł wniosek, 

aby w § 1 projektu stanowiska użyć również wyrazu „wypowiedziane” a nie „zacytowane”.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

oznajmił, iż odsłuchał nagranie z posiedzenia Komisji Skarg (…) i potwierdził, że nie padło 

słowo: „cytuję”. W jego ocenie stanowisko powinno być ostre i zdecydowanie odcinające się 

od wypowiedzi radnej. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

stwierdziła, że również odsłuchała nagranie i jej zdaniem radna cytowała wypowiedzi ze 

strony internetowej. Ponadto był czas na zgłaszanie uwag i nikt nie zgłosił.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

w jego ocenie radna opowiadała o czymś, co jest na stronie internetowej. Prosił o 

przygotowanie na sesję projektu stanowiska z poprawką.  

Innych pytań ani uwag do projektu stanowiska nie zgłaszano.  

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając zgłoszoną poprawkę, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt stanowiska w sprawie incydentu, który miał miejsce podczas posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku w dniu 20 kwietnia 2021 r.  

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub 

nieudzielenie wotum zaufania z tego tytułu. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przypomniał procedurę udzielania absolutorium i wotum zaufania. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

omówił raport o stanie gminy za 2020 rok sporządzony w formie elektronicznej – dostępny 

na stronie internetowej pod adresem: https://olecko-2020.curulis.pl/raport-2020. 

Dodał, że wcześniej nie zgłaszano żadnych wytycznych co do treści raportu, mimo iż Rada 

Miejska posiada kompetencje do podjęcia stosownej uchwały w tym zakresie.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy urząd sam wykonał raport. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż na bazie danych z urzędu raport przygotowała firma zewnętrzna za kwotę 

12.000,000 zł brutto. Wykonane analizy zostaną wykorzystane w przyszłości. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

doprecyzowała, że bazę raportu tworzą informacje ze wszystkich wydziałów urzędu a 

stanowi przygotowanie do innych dokumentów strategicznych gminy.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wtrącił, iż jest ustawowy obowiązek debaty nad raportem. Mieszkańcy również będą mieli 

możliwość zabrać głos w debacie na sesji.  

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła uwagę na zbyt krótki czas na zapoznanie się z raportem o stanie gminy.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

 

oznajmił, że raport jest załącznikiem do zarządzenia, które zostało podpisane 21 maja br. 

Jego zdaniem 8 dni do sesji jest czasem wystarczającym, by zapoznać się z jego treścią. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wtrąciła, że być może był krótki czas na zapoznanie się z raportem, ale dopiero 30 kwietnia 

br. można było uzyskać dane ze sprawozdania i uwzględnić je w raporcie.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jak spółka gminna jest przygotowana do odbioru odpadów.  
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż spółka w najbliższym czasie sprowadza 6 samochodów przystosowanych do 

odbioru odpadów.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wtrącił, iż bardziej martwi się o to, czy mieszkańcy i wspólnoty mieszkaniowe, mimo akcji 

promocyjnej, zdążyli się przygotować do segregacji odpadów na 5 frakcji. TBS Sp. z o.o. w 

Olecku zakupiło 400 kontenerów na odpady, które wspólnoty będą mogły wydzierżawić.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zaznaczył, że z analizy w raporcie wynika, iż nasza gmina jest liderem w zakresie gospodarki 

odpadami.  

Komisja podjęła krótką dyskusję na temat nowych zasad gospodarki odpadami. 

Innych pytań, ani uwag do raportu nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania. 

Na tym punkt zakończono.  

Do punktu 3 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu: 

➢ budżet gminy na 2020 rok został uchwalony z planowanymi dochodami w wysokości 

122.107.917,50 zł, wydatkami w wysokości 127.534.701,76 zł i deficytem w 

wysokości 5.426.784,26 zł. W trakcie roku budżetowego plan dochodów zwiększono 

o 10.986.249,66 zł, a plan wydatków o 12.986.294,66 zł; 

➢ dochody ogółem zostały zrealizowane w kwocie 122.482.124,89 zł (92%), tzn. mniej 

od planowanych o 10.612.087,27 zł (dotacje celowe z udziałem środków europejskich 

nie wpłynęły) w tym: 

➢ w dochodach ogółem dochody własne stanowiły 39,3%, dotacje celowe z budżetu 

państwa na zadania zlecone własne stanowiły 33,9%, subwencje ogólne 19,2%, 

dotacje na wydatki z udziałem środków z Unii Europejskiej 5,7% oraz dotacje z innych 

źródeł stanowiły 1,9%; 
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➢ na wykonane dochody składają się m.in. takie środki jak:  

• z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej w kwocie 218.206,53 zł na 

dofinansowanie doposażenia pomocy dydaktycznej w szkołach 

podstawowych, 

• dochód ze sprzedaży nieruchomości w kwocie 774.640,89 zł,  

• czynsze za lokale mieszkalne i użytkowe, najem i dzierżawa w kwocie 

2.003.920,26 zł,  

• dochody z tytułu podatków lokalnych w kwocie 16.146.684,41 zł,  

• dotacja na budowę drogi gminnej ul. Przemysłowa w Olecku w kwocie 

839.472,85 zł oraz na budowę drogi gminnej w miejscowości Lipkowo w 

kwocie 475.191,25 zł, 

• dofinansowanie z budżetu państwa na przewozy autobusowe użyteczności 

publicznej w kwocie 434.189,68 zł,  

• na projekty realizowane z udziałem środków europejskich w zakresie oświaty 

gmina otrzymała dotację w wysokości 787.959,36 zł; 

➢ wydatki budżetu gminy to 129.908.904,97 zł, czyli 92,45% planowanych wydatków; 

➢ wydatki przeznaczono głównie na:  

• pomoc społeczną i rodzinę w kwocie 43.624.719,35 zł (33,58%), 

• oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą w kwocie 39.842.951,20 zł 

(30,67%),  

• gospodarkę komunalną i ochronę środowiska w kwocie 14.725.766,91 zł 

(11,44%),  

• administrację publiczną w kwocie 8.135.400,40 zł (6,26%),  

• transport i łączność w kwocie 9.261.537,44 zł (7,13%),  

• kulturę fizyczną w kwocie 4.420.335,98 zł (3,4%),  

• na gospodarkę mieszkaniową w kwocie 2.351.075,50 zł (1,81%); 

➢ wydatki majątkowe stanowiły 14,6% w wydatkach ogółem. Wydano 18.917.830,13 zł 

na inwestycje, w tym największe środki przeznaczono na drogi publiczne w kwocie 

5.592.299,88 zł, budowę drogi gminnej w Dąbrowskich, budowę drogi w Gordejkach 

Małych i  w Lipkowie; 

➢ w zakresie gospodarki mieszkaniowej zrealizowano modernizację budynków 

komunalnych gminnych w kwocie 139.960,46 zł, na inwestycję w gospodarkę 

komunalną i ochronę środowiska wydano 5.116.382,44 zł, na zwiększenie 
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różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku wydano 

5.116.382,44 zł, na bioróżnorodność na obszarze miasta wydano 1.558.940,05 zł, na 

rozwój e-Gminy Olecko wydano 610.919,96 zł, na inwestycję „Modernizacja 

energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku” 

wydano 2.622.669,37 zł, na rozbudowę monitoringu miejskiego w Olecku wydano 

420.414,00 zł, w ramach zadań inwestycyjnych i bieżących zgłoszonych przez 

sołectwa, finansowane w ramach funduszu sołeckiego wydano 541.647,97 zł, z czego 

gmina otrzyma w bieżącym roku zwrot z budżetu państwa w kwocie 102.983,53 zł; 

➢ zadłużenie gminy na koniec 2020 roku wynosiło 35.026.784,26 zł, co stanowi 28,6% 

wykonanych dochodów ogółem. Obsługa zadłużenia gminy, to spłata rat kredytów 

oraz odsetek w trakcie roku, stanowiło to kwotę 4.939.949,35 zł, czyli 4,03% 

wykonanych dochodów; 

➢ biorąc pod uwagę zrealizowane dochody i przychody, wydatki i rozchody, budżet 

gminy za 2020 rok zamknął się deficytem w planowanej wysokości 7.426.780,08 zł, a 

realizowany był zgodnie z podjętymi zarządzeniami oraz uchwałami Rady Miejskiej w 

Olecku i w oparciu o ustawę o finansach publicznych; 

➢ do sprawozdania z wykonania budżetu gminy dołączono informację o stanie mienia 

Gminy Olecko, która zawiera dane na początek i koniec 2020 roku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, iż realizacja budżetu w 2020 r. nie była łatwa ze względu na pandemię. Wpłynęły 

mniejsze dochody ze względu na uchwaloną „tarczę” dla przedsiębiorców oraz z podatków 

PIT i CIT. Z kolei po stronie wydatków pojawił się koszt nie planowany w budżecie – 

podwyżka płac dla nauczycieli.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wtrąciła, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Olszewie pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu oraz wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium burmistrzowi. 

Pytań, ani uwag do sprawozdania z wykonania budżetu nie zgłaszano.  

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 
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Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

poinformował, iż wpłynęła informacja burmistrza o sześciu drogach gminnych 

rekomendowanych do dofinansowania w ramach  Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Odczytał kwoty, jakie należy zabezpieczyć w budżecie na ten rok, jako wkład własny. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że powstały oszczędności po rozstrzygniętym przetargu na budowę boiska 

wielofunkcyjnego przy SP nr 2 w Olecku. Jednak pięć dróg będzie realizowana w ciągu kilku 

kolejnych lat i wkład własny w kwocie 9,8 mln zł będzie sfinansowany poprzez wyemitowanie 

obligacji. Liczy na kolejne oszczędności po rozstrzygniętych przetargach.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

poinformował, iż burmistrz zwrócił się z prośbą o wytypowanie radnych do prac w zespole 

ds. budżetu obywatelskiego na 2022 r.  

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 5 – Wnioski Komisji. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

poddała pod rozwagę, aby wystąpić do sołtysów z prośbą o wskazanie dróg, na które komisja 

winna pojechać podczas posiedzenia wyjazdowego. 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

oznajmił, iż posiedzenie poświęcone tematowi stanu dróg gminnych planuje na dzień 15 

czerwca br.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zacytował wypowiedź z portalu samorządowego odnośnie występowania miast ze Związku 

Miast Polskich. 
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Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ na prośbę mieszkańców prosił, by wystąpić do zarządcy dróg wojewódzkich o 

wykoszenie poboczy na drogach wjazdowych do miasta; 

➢ zapytał czy za reklamy przedsiębiorców na słupach latarni są pobierane opłaty i czy 

należy posiadać zgodę na ich wywieszanie. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż niektórzy przedsiębiorcy wywieszają reklamy samowolnie i może warto 

zastanowić się nad podjęciem tzw. uchwały krajobrazowej.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zgłosił, aby wykosić trawę przy drewnianych mostkach oraz kamiennej półrotundzie, z której 

też należy usunąć rosnące drzewka. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że gmina składała wniosek do Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i 

Sportu o dofinansowanie renowacji półrotundy, niestety wniosek nie przeszedł. Będzie 

złożony kolejny. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wtrąciła, iż drzewa z pomnika będą usuwane, uzupełniane spoiny i mocowane kamienie, 

które wypadły.  

Odnośnie reklam na słupach, odbyły się rozmowy z przedsiębiorcą na temat estetyki 

ogłoszeń, która ma być poprawiona.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, kiedy odbędzie się malowanie pasów na jezdniach w centrum miasta. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że malowanie już się rozpoczęło i będzie kontynuowane na początku czerwca.  

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła się z prośbą o dostawienie w mieście drewnianych stolików wystawowych do 

handlu lokalnymi wyrobami.  

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski  
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na prośbę mieszkańców ul. Parkowej zgłosił, iż na parkingu między blokami przedsiębiorcy 

zostawiają duże pojazdy z przyczepami zajmując miejsca postojowe. Prosił o interwencję w 

tej sprawie.  

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ zwrócił uwagę, iż na parkingu naprzeciwko sklepu Lidl stoi zaparkowany samochód- 

reklama od bardzo długiego czasu. Prosi wystąpić do zarządcy drogi o jego usunięcie; 

➢ zwrócił uwagę, że mieszkańcy Plewek są zaniepokojeni informacją o planowanej tam 

budowie kompostowni.  

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zwrócił się z prośbą o szybkie przekazywanie informacji radnym lub zespołowi o wpłynięciu 

wniosków dotyczących inwestycji uciążliwych.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż w tym przypadku wniosek był niepełny, inwestor go nie uzupełnił i postępowanie 

zostało umorzone. Uczestniczył w spotkaniu informacyjnym właściciela terenu z 

mieszkańcami wsi. Kolejne ma być w przyszłym tygodniu.  

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 
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